

「亞洲家庭暴力與性侵害期刊」徵稿辦法

Submission Guideline for Asian Journal of Domestic Violence and Sexual Offenses

一、 目的：為提升亞洲及台灣地區家庭暴力及性侵害之社工、諮商心理、臨床心理、司法心理、精神醫學、警政、及司法之實務界與學術界在專業之互相交流，而有此出刊計畫。

二、 出刊次數：一年雙刊（每年七月及十二月出刊）全年收稿。

三、 出版機構：國立中正大學犯罪防治學系（<https://www.asianjournaldvso.com>）

四、 邀稿方向：凡與家庭暴力及性侵害相關之社工、諮商心理、臨床心理、司法心理、精神醫學、警政及司法之實務研究或學術專論、個案討論、書刊評論與方案動態報導之中英文論著，均歡迎投稿。

五、 期刊內容： 1.研究論文（Research Article） 2.實務專題論壇（Practical/Special Report） 2 萬字 2 萬字 3.個案討論（Case Report） 4.書刊評論（Book Review） 1 萬字 1 萬字 5.動態報導（Dynamic Report） ※上述字數限制係原則性，但不以此為限 5 千字

六、 編輯委員會 1. 總編輯：鄭瑞隆（國立中正大學犯罪防治學系暨研究所教授） 2. 副總編輯：林明傑（國立中正大學犯罪防治學系暨研究所教授） 3. 執行編輯：陳慈幸（國立中正大學犯罪防治學系暨研究所教授）（預計邀請香港城市大學應用社會學系黃成榮教授、中華女子學院李洪濤教授；印度、印尼各一位學者）

七、 稿件格式

(一)徵稿格式 比照中華心理衛生學刊與法學新論之格式。

(二)文稿類型 1.研究論文（Research Article） 原創性且未發表過之學術論文。篇長以不超過二萬字為原則。 2.實務專題論文（Practical/ Special Report） 對相關領域值得做深入、完整性討論的專題，歡迎學界朋友提供專題議題與作者，以及專題主編人選。篇長以不超過二萬字為原則。專題主編將就專題內容及其重要性撰寫導讀式序言。 3.個案討論（Case Report） 專門為個案所開闢的討論園地，凡有關與案主在社工介入、輔導治療、或司法處遇過程中，關於反省及專業技巧發展等。每篇個案並請兩位專業人員就個案所引申出來的意義及相關議題，做公開的回應。篇長以不超過一萬字為原則。 4.書刊評論（Book Review） 針對近期國內外所出版的相關著作所撰寫之評介。篇長以不超過一萬字為原則。 5.動態報導（Activity Report） 針對近期國內外的相關活動所撰寫之評介，篇長以五千字內為原則。

(三)論文格式

1.本刊接受中、英文稿。請依本刊撰稿體例投稿，格式不符者將請作者進行修改後再進入審稿程序。

2.稿件必須載明文稿類型，以及中英文之「篇名、作者姓名、任職機構、最高學歷、通訊作者與地址」等資料，以及中英文之「摘要與關鍵詞」。

3.中文摘要以不超過五百字為原則，英文摘要則不得超過三百字。另為促進國際學術交流，提高中

文作者研究成果之能見度，請附上英文長摘要（**Extended Abstract**）一份，2500 字左右。英文投稿者請也附上中文長摘要。

4.為了維護匿名審查作業，除了首頁之外，其它地方請勿透露作者身份。

5.，始予刊登。

(四)審查程序 1.主編收到稿件後，決定是否送審，主編無法決定時，則交由相關領域編審委員決定；若決定送審，則交由相關領域編審委員推薦審查委員；若決定不予送審，將以信件通知，不退回原稿。 2.來稿一律聘請學科專家進行雙向匿名審查，本刊將嚴守保密責任，評審意見將隨審查結果一併送交作者和評審人。

(五)版權與著作財產權事宜 1.本學刊不接受已經正式出版，以及一稿數投的文稿。 2.徵稿稿件若經採用，將發予作者刊登證明與下載之網頁。

(六)稿件交寄 來稿務必于首頁註明投稿類別，投稿方式一律以 **WORD** 檔之電子郵件投稿。

Email 至 ajodvso@gmail.com（主旨註明”亞洲家暴性侵期刊投稿”），編輯將於收到後七天內以電子郵件回覆確認。若未收到確認函，請再寄送一遍。聯絡人：王德蓉（編輯助理）請以 email 聯絡。

Call for Papers: Asian Journal of Domestic Violence and Sexual Offenses

1. Objective: This publication aims to enhance professional exchanges between practitioners and academics in Asia and Taiwan in fields related to domestic violence and sexual offenses, including social work, counseling psychology, clinical psychology, forensic psychology, psychiatry, law enforcement, and judiciary.

2. Publication Frequency: Biannual (published in July and December); submissions are accepted year-round.

3. Publishing Institution: Department of Crime Prevention and Correction, National Chung Cheng University (<http://www.tatdvso.org/>)

4. Submission Scope: We welcome submissions in both Chinese and English related to domestic violence and sexual offenses in the following areas:

- Social work
- Counseling psychology
- Clinical psychology
- Forensic psychology
- Psychiatry
- Law enforcement
- Judiciary

Submissions may include practical research, academic papers, case discussions, book reviews, and dynamic reports.

5. Journal Content:

1. **Research Articles:** Up to 20,000 words
2. **Practical/Special Reports:** Up to 20,000 words
3. **Case Reports:** Up to 10,000 words
4. **Book Reviews:** Up to 10,000 words
5. **Dynamic Reports:** Up to 5,000 words

Note: The above word limits are guidelines and not strict requirements.

6. Editorial Committee:

- **Editor-in-Chief:** Dr. Jui-Lung Cheng (Professor, Department of Crime Prevention and Correction, National Chung Cheng University)
- **Deputy Editor-in-Chief:** Dr. Ming-Chieh Lin (Professor, Department of Crime Prevention and Correction, National Chung Cheng University)
- **Executive Editor:** Dr. Tzu-Hsing Chen (Professor, Department of Crime Prevention and Correction, National Chung Cheng University)

We plan to invite Professor Shing-Wing Wong (Department of Applied Social Sciences, City University of Hong Kong), Professor Hong-Tao Li (China Women's University), and scholars from India and Indonesia to join the editorial committee.

7. Manuscript Formatting:

(a) Submission Format: Please refer to the formatting guidelines of the Journal of Chinese Mental Health and the New Legal Studies.

(b) Manuscript Types:

1. **Research Articles:** Original, unpublished academic papers. Recommended length is up to 20,000 words.
2. **Practical/Special Reports:** In-depth discussions on relevant topics. We welcome suggestions for topics, authors, and guest editors. Recommended length is up to 20,000 words. The guest editor will provide an introductory preface on the topic's content and significance.
3. **Case Reports:** Dedicated to case discussions related to social work interventions, counseling, therapy, or judicial processes. Each case should include responses from two professionals discussing its implications and related issues. Recommended length is up to 10,000 words.
4. **Book Reviews:** Reviews of recent relevant publications, both domestic and international. Recommended length is up to 10,000 words.
5. **Dynamic Reports:** Reviews of recent relevant activities, both domestic and international. Recommended length is up to 5,000 words.

(c) Paper Formatting:

1. We accept manuscripts in both Chinese and English. Please follow our submission guidelines; manuscripts not adhering to the format will be returned for revision before entering the review process.
2. Manuscripts must include the type of manuscript, as well as the title, author(s) name(s), affiliation(s), highest degree(s), corresponding author and address, and abstracts with keywords in both Chinese and English.
3. The Chinese abstract should not exceed 500 words, and the English abstract should not exceed 300 words. To promote international academic exchange and increase the visibility of research outcomes by Chinese authors, please include an extended abstract in English of approximately 2,500 words. Authors submitting in English should also provide an extended abstract in Chinese.
4. To maintain anonymous peer review, please avoid revealing the author's identity beyond the first page.

(d) Review Process:

1. Upon receiving a manuscript, the editor-in-chief will decide whether to send it for review. If undecided, it will be referred to the relevant editorial board member. If accepted for review, it will

be assigned to appropriate reviewers; if not, the author will be notified by letter, and the original manuscript will not be returned.

2. All submissions undergo a double-blind peer review by subject matter experts. We ensure confidentiality, and reviewer comments will be shared with both authors and reviewers.

(e) Copyright and Intellectual Property:

1. We do not accept manuscripts that have been previously published or are under consideration elsewhere.
2. Accepted manuscripts will receive a publication certificate and a link to download the published paper.

(f) Submission Instructions:

Please indicate the type of manuscript on the first page. Submissions should be in WORD format and sent via email to ajodvso@gmail.com (subject line: "Submission to Journal of Domestic Violence and Sexual Offenses in Asia"). The editorial team will confirm receipt within seven days via email. If no confirmation is received, please resend.

Contact Person: Te-Rong Wang, Editorial Assistant